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Pluimveesector  -  Import eieren en eiproducten uit Oekraïne

Ten gevolge van een handelsverdrag tussen de Europese Unie en Oekraïne kan er uit 
Oekraïne jaarlijks 1500 ton eiproducten en 3000 ton eieren in de schaal ingevoerd 
worden zonder exportheffingen opgelegd door de Europese Unie. Reeds van bij de 
aanvang zorgt dit akkoord voor onrust bij pluimveehouders, die het zien als een mogelijk 
instrument voor concurrentievervalsing. Nochtans gaat de toegestane hoeveelheid eieren 
en eiproducten slechts over 0,06 procent van de Europese en 3 procent van de Belgische 
productie, waardoor het in theorie niet meteen waarschijnlijk is dat de Europese markt 
hierdoor zal worden verstoord. Overigens moeten Oekraïense eieren en eiproducten aan 
dezelfde sanitaire eisen voldoen als de EU-eieren. Op het vlak van dierenwelzijn kreeg 
Oekraïne echter een overgangsregime.

Het heeft enige tijd geduurd vooraleer überhaupt eieren en eiproducten werden 
geïmporteerd uit Oekraïne. Inmiddels gebeurt dat wel, maar in de sector stoten de 
officiële cijfers op ongeloof, te meer omdat op de producten geen vermelding van het 
land van herkomst wordt geëist. Er wordt gevreesd dat op een verdoken of zelfs illegale 
manier import bestaat uit Oekraïne, onder meer eieren uit Oekraïne die via Polen 
terechtkomen in een aantal van onze verwerkende bedrijven uit de voedingsindustrie. 
Het gerucht is op zich dan weer opmerkelijk, vermits uit eerdere antwoorden op vragen 
bleek dat nog geen eieren uit Oekraïne werden ingevoerd, maar wel enkel eiproducten. 

1. Hoe evolueert de import van Oekraïense eieren en eiproducten in absolute cijfers op 
maand- en jaarbasis en qua marktaandeel in de EU sinds begin 2015 tot heden? 
Graag een overzicht van de cijfers van het Committee for the Common Organisation 
of the Agricultural Markets. 

2. Wat kan worden geconcludeerd uit de evolutie van de import van eieren en 
eiproducten uit Oekraïne naar de EU?

3. Langs welke lidstaten komen die Oekraïense eieren en eiproducten voornamelijk de 
EU binnen?

4. Klopt het dat Oekraïense eieren via Polen terechtkomen in de Vlaamse 
voedingsindustrie? Zo ja, over welke geschatte hoeveelheden gaat het dan?

5. Is het aangewezen om over te gaan tot verplichte stempeling van eieren met 
indicatie van het land van herkomst?



6. Binnen het handelsakkoord dat de Europese Unie met Oekraïne heeft gesloten, werd 
aan Oekraïne een overgangsperiode verleend om zich te kunnen aanpassen aan de 
Europese dierenwelzijnsregelgeving. 

Wat is hier de stand van zaken?

7. Welke opvolging wordt aan de problematiek van de Oekraïense eieren en eiproducten 
gegeven door highlevelgroep en in het buitenlands beleid, meer bepaald de externe 
contacten handelsbeleid van de Europese Commissie?
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ANTWOORD
op vraag nr. 324 van 2 februari 2017
van FRANCESCO VANDERJEUGD

1. Cijfers van het Committee for the Common Organisation of the Agricultural Markets 
van 19/1/2017:

2. De invoer van eierproducten uit Oekraïne nam toe in 2016 tegenover 2015. 

3. Duitsland, Denemarken, Groot-Brittannië, Letland en Polen. 

4. Polen voerde in 2016 eierproducten in uit Oekraïne onder de code “04089980 – birds 
eggs, not in shell, fresh, cooked by steaming or by boiling in water, moulded, frozen 
or otherwise preserved, whether or not containing added sugar or other sweetening 
matter, suitable for human consumption (excl. dried and egg yolks)”.
Mijn diensten beschikken niet over gegevens van de verdere distributie van deze 
producten binnen de interne markt. 

5. Op grond van de Europese wetgeving moet de stempel op de eieren nu reeds het land 
van oorsprong vermelden, en dit zowel voor eieren van binnen als buiten Europa. 



6. De opvolging daarvan gebeurt niet door de lidstaten, maar door de Europese Unie. 
Het komt de Europese Commissie toe om deze vraag te beantwoorden.

7. Het is niet duidelijk wat u bedoelt met de ‘problematiek’ van de Oekraïense eieren. 
Onder leiding van toenmalig eurocommissaris Karel De Gucht werd een 
handelsakkoord onderhandeld waarbinnen Oekraïne betere voorwaarden kreeg om 
eiproducten te exporteren naar de Europese Unie. Zoals op voorhand te verwachten 
viel, leidt dit akkoord tot een toename van de uitvoer van Oekraïnse eieren naar de 
Europese Unie. 


